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Zusammenfassung

        

          
Fragestellung: In der vorliegenden Arbeit wird die Prävalenz von Chlamydia trachomatis Antikörpern bei männlichen infertilen Patienten der Fertilitätssprechstunde ermittelt und der Zusammenhang zwischen Antikörpertitern und Seminalparametern untersucht. Patienten und Methoden: Es wurden 367 unselektierte konsekutive Patienten der andrologischen Sprechstunde der Univ.-Frauenklinik Freiburg untersucht. Dabei wurde eine körperliche Untersuchung, eine Ejakulatanalyse, die Bestimmung von C. trachomatis Antikörpern im Serum und C. trachomatis Antigen im Urethralabstrich, Ejakulat und im Morgenurin vorgenommen. Ergebnisse: Positive C. trachomatis Antikörper konnten bei 20% der Patienten nachgewiesen werden. Ein positiver Direktnachweis fand sich nur in einem Fall. Bei antikörperpositiven Patienten fand sich ein signifikant niedrigerer Anteil normalgeformter Spermien, als bei antikörpernegativen Patienten. Schlußfolgerung: Der Anteil antikörperpositiver Patienten ist in einer Fertilitätssprechstunde höher als in der Normalbevölkerung. Der niedrigere Anteil normalgeformter Zellen impliziert einen negativen Effekt der Chlamydien auf die Spermienmorphologie.


      
        
Abstract

        

          
Aim of the study: The purpose of this study was to determine the prevalence of C. trachomatis infection in asymptomatic infertile male patients admitted to our fertility unit and to investigate whether seminal parameters correlate with C. trachomatis serology. Patients and methods: 367 consecutive unselected patients were examined. C. trachomatis antibodies (IgG/lgA) were determined using a C. trachomatis specific ELISA. Semen analysis was performed according to WHO-guidelines. For C. trachomatis antigen detection patients were divided into two groups. In group I (patients 1-156) C. trachomatis antigen was detected in urethral swabs and ejaculate by Polymerase chain reaction (PCR). In group II (patients 157-367) antigen detection was performed in ejaculate and first void urine by ligase chain reaction (LCR). Results: 20% of the patients had positive antibody titers. C. trachomatis antigen was detected in the ejaculate of one patient by PCR. Antibody-positive patients showed significantly less normal sperm morphology. The other seminal Parameters did not differ significantly between antibody-positive and antibody-negative patients. Conclusion: The incidence of C. trachomatis antibodies is higher in infertile male patients compared with normal populations. The negative correlation between positive serostatus and normal sperm morphology suggests a detrimental effect of C. trachomatis infection on male fertility.


      


















  >
  
  

    
  

  
    
      
        

      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 44.192.75.148
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  